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عبــاس عبدی از اتهام زنی های 
اخیر کریمی قدوسی به ظریف انتقاد 
کرد و در یادداشتی نوشت؛ اصلی ترین 
علت چنیــن اتهام زنی هایی، تبعیض 
نظام مند در سطح سیاست و قدرت و 
مهم تر از آن در رسیدگی های عادلانه 

و منصفانه است.
 شــوکه می شــویم هنگامی که 
می شــنویم یک نفر به عنوان نماینده 
مجلس بدترین اتهامات که دروغ آشکار و بی پایه است را به آقای ظریف وارد 

کرده و ظاهرا آب از آب هم تکان نمی خورد.
 اتهامات علیه فردی که ۸ ســال وزیر خارجه این کشور بوده و سال های 
متمادی در بالاترین ســطوح دیپلماسی کشور حضور داشته و جالب تر اینکه 
مورد اعتماد رهبری نظام هم بوده، چون وزیر خارجه را بدون تایید رهبری که 
نمی توان منصوب و به مجلس معرفی کرد.  همه اینها یک طرف، آقای ظریف 
نه، هر فرد یا شــهروند دیگری که در این کشــور است باید امنیت داشته باشد. 
نه فقــط امنیت جانی، بلکه امنیت مالی، امنیت حیثیتی که تحت قانون محترم 
شــمرده می شود، چه رسد به اینکه او چند دهه در بالاترین رده های نمایندگی 
کشور عمل کرده و توهین و اتهام به او، در واقع تعریض به حکومت هم هست.
 پرسش این است که اگر یک نفر بپرسد که چگونه ممکن است که چنین 

اتفاقی در ایران رخ دهد، چه خواهیم گفت؟
 اصلی ترین علت چنین اتهام زنی هایی، تبعیض نظام مند در سطح سیاست 
و قدرت و مهم تر از آن در رســیدگی های عادلانه و منصفانه اســت. در واقع از 
نظر وجود قانون نقص چندانی نداریم، هر چند در این موارد بهتر است جرایم 
سنگین مالی به عنوان خسارت به فرد بیگناه تعلق گیرد، ولی فارغ از این، نفس 
دادرســی قضایی منصفانه و سریع عامل اصلی در بازدارندگی از اظهار چنین 
اتهاماتی اســت. به  طور کلی در جامعه ما نسبت به تضییع حقوق افراد به ویژه 
ازسوی افراد جناح سیاسی خاصی، نوعی تساهل عجیب و غریبی رواج دارد.

 یکی از وزرای ســابق که ازســوی همین نماینــده و دو نفر دیگر مورد 
اتهام دروغ قرار گرفته بود، ۵ ســال طول کشید تا طرف را محکوم کند و برای 
این کار تقریبا اکثر هفته ها به دادگاه مراجعه می کرده اســت.  درحالی که همه 
می دانیم خدا نکند، کسی کوچک ترین حرف نادرستی یا حتی حرفی که اثباتش 
ســخت باشد، علیه جناح مقابل یا حکومت بزند، فوری و با سرعت احضار و 
محاکمه و محکوم می شــود. در همین مورد انداختن یک پاکبان مستضعف از 
بالای پل و کشــتن او از ســوی یک جوان که ظاهرا غیرت سیاسی او به سوی 
ارزش های رسمی و انقلابی بوده، سکوت کردند؛ درحالی که اگر عکس ماجرا 
بود خبررســانی آنان گوش فلک را کر می کرد و در چشــم برهم زدنی فرد را 

دستگیر و محاکمه می کردند.
 آنچه که برخی توجه ندارند این است که گمان می کنند با چنین تبعیضی 
می توانند افراد منتقد یا مخالف خود را به راحتی بی آبرو و هتک حیثیت کنند، 
درحالی که ماجرا قدری فرق می کند. به  طور قطع و به لحاظ شــخصی آقای 
ظریف و امثال او دچار بی آبرویی نخواهند شد، زیرا مردم این گونه اظهارات را 
در قالب فریادهای چوپان دروغگو تحلیل می کنند. ولی مساله این است که اگر 
توسعه بدون تامین امنیت جانی، امنیت مالی محقق نمی شود، قطعا بدون امنیت 

روانی و حیثیتی نیز محقق نخواهد شد.
 مــردم هنگامی که با چنین اتهامات تندی مواجه می شــوند از خود چه 
می پرســند؟ می گویند که یا این اتهامات درســت است یا دروغ؟ اگر درست 
است چرا چند دهه چنین فردی در بالاترین رده های سیاسی حکومت است؟ 
اگر درست است، چرا او را محاکمه و مجازات نمی کند؟ اگر درست است این 
نماینــده هتاک از کجا فهمیده که مقامات اطلاعاتی و امنیتی حکومت متوجه 
نشــده اند؟ اگر درســت است، پس چرا جوانان مردم را به اتهامات بسیار ساده 
و پیش پا افتاده محاکمه می کنند ولی خودشــان با این اتهامات سنگین راست 
راســت راه می روند؟ اگر درست اســت، چه دلیلی دارد که سایر مقامات نیز 

چنین نباشند؟ 
 اگر نادرســت و دروغ اســت، پس چرا مفتری مجازات نمی شود؟ اگر 
حکومــت نمی تواند از حقوق مقامات و خدمتگزاران و کارگزاران خود دفاع 
کنــد، چگونــه می تواند از حقوق مردم دفاع کند؟ به قول مشــهور »جایی که 
شــتر بـُـود به یک غاز، خر ارزش واقعی نــدارد«.  اگر قادر به دفاع از حیثیت و 
حقوق مهم ترین کارگزاران خود نیستید، ما به عنوان شهروندان عادی دیگر چه 
جایگاهی داریم؟ به عبارت دیگر اینها پرســش های بدیهی برای هر مخاطبی 
اســت و درنهایت پاســخ آن منجر به ادعانامه ای علیه حکومت می شود بیش 
از اینکه علیه افراد باشــد. این افراد یا واقعا طرفدار حکومت هســتند و چنین 
ادعاهایی را مطرح می کنند که نشانه ناآگاهی و بلاهت محض است، یا این که 
طرفدار واقعی نیســتند و دنبال طرح همین پرسش ها هستند که نتیجه روشن 

است.

ســرویس سیاسی - حسن روحانی در سومین نامه خود به شورای نگهبان 
خواســتار اعلام دلایل ردصلاحیتش در انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان 

رهبری شد.
پایگاه اطلاع رســانی حســن روحانی اعلام کرد: صبح دیروز سومین نامه 
حجت الاســلام  حسن روحانی به شورای نگهبان برای اعلام دلایل ردصلاحیت 
در انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری ارسال شد. دو نامه  قبلی دکتر 

روحانی به شورای نگهبان بی پاسخ مانده است.
هادی طحان نظیف، ســخنگوی شورای نگهبان درباره عدم پاسخگویی این 
شورا به نامه های حسن روحانی برای بیان دلایل ردصلاحیتش گفته بود: »اولویت 
ما بررسی صلاحیت کسانی است که شکایت داشتند. نسبت به کسانی که شکایت 
نداشــتند، هنوز وارد بررسی نشــدیم که وارد بررسی آن هم می شویم. نسبت به 
افرادی که شکایتی را ثبت نکردند حتماً رسیدگی می کنیم و حق قانونی آن ها است.«

آیت الله اعرافی، عضو فقهای شورای نگهبان هم دیروز درخصوص نامه دکتر 
روحانی به شورای نگهبان برای بیان دلایل ردصلاحیتش اظهار داشت: »گفته شده 
سریع تر پاسخ داده شود و من هم این را قبول دارم که پاسخ باید سریع داده شود. 
جوابشان را می دهند.« سومین نامه روحانی به شورای نگهبان ارسال شد و انتظار 
می رود چنانکه اعضای این شــورا گفته انــد، در زمانی کوتاه دلایل ردصلاحیت 

روحانی اعلام شود.

بدترین اتهام را می زنند اما آب از آب 
تکان نمی خورد!

سومین نامه روحانی به اعضای 
شورای نگهبان

- سخنگوی  سیاسی  سرویس 
شــورای وحدت اصولگرایان گفت: 
مجلس یازدهم ضمن اینکه از مواضع 
سیاســی انقلابــی برخــوردار بود و 
بســیاری از نمایندگان کنونی مجلس 
را انقلابی می دانم، اما عملکردش قابل 
دفاع نیست. معتقدیم مجلس یازدهم 
در ارجاعات و ناکارآمدی های حوزه 
اجرایی کشــور، نتوانست به رسالت 
واقعی خود عمل کند. اینکه ۵ وزیر بعد 
از انتخاب شان با فاصله های کوتاهی 

برکنار می شوند، نشان دهنده این است که نمایندگان مجلس یازدهم در وظیفه 
مهمشان که انتخاب وزرا و رأی اعتماد به آنان است، موفق عمل نکردند.

منوچهر متکی سخنگوی شــورای وحدت، در پاسخ به این سوال ملاک 
شورای وحدت برای قرار دادن افراد در داخل لیست انتخابات مجلس شورای 
اســلامی چه بود، گفت: ملاک ما برای انتخاب افراد در لیســت، تخصص های 
مورد نیاز مجلس، کمیســیون ها، در کنار شایستگی های فردی، سلامت، سابقه 
و کارآمــدی بــرای موضوعاتی که به آن مأمور شــدند، بود. مــا البته در قالب 
ظرفیت هــای فردی نمایندگان و حرکت جمعی شــورای وحدت در مجلس 
برنامه هایی را داریم که به مرور اعلام خواهیم کرد. مهم ترین آنها این است که 
بلافاصله منتخبین شــورای وحدت در مجلس، فراکسیون شورای وحدت را 
تشکیل می دهند و در این فراکسیون برمبنای خرد جمعی و تصمیم گیری جمعی 
پیرامون ســه وظیفه مهم مجلس، یعنی بررسی طرح ها و لوایح، انتخاب وزرا و 
ســایر انتخابات ها در مجلس و نیز امر مهم نظارت بر حکمرانی و کشورداری 
حرکت خواهیم کرد. بنابراین حرکت ما جمعی است و مبتنی بر خرد جمعی و 

تصمیم سازی جمعی است.
متکی در پاســخ به این ســوال که نقص های مهم مجلس یازدهم را در چه 
می بینید و اگر وارد مجلس شــوید آن را برطرف خواهید کرد، گفت: مجلس 
یازدهــم ضمن اینکه از مواضع سیاســی انقلابی برخوردار بود و بســیاری از 
نمایندگان کنونی مجلس را انقلابی می دانم، اما عملکردش قابل دفاع نیســت. 
معتقدیم مجلس یازدهم در ارجاعات و ناکارآمدی های حوزه اجرایی کشــور، 
نتوانســت به رسالت واقعی خود عمل کند. اینکه ۵ وزیر بعد از انتخاب شان با 
فاصله های کوتاهی برکنار می شوند، نشان دهنده این است که نمایندگان مجلس 
یازدهم در وظیفه مهم شــان که انتخاب وزرا و رأی اعتماد به آنان اســت، موفق 
عمل نکردند. اینها از نکاتی اســت که معتقدیم مجلس دوازدهم باید با استفاده 
از تجارب مجالس پیشــین اما با ابتکارات نو، کارکرد مؤثرتری داشــته باشد. 

تحول خواهی اساس کار ما است و ما آمدیم تا تحول خواهی محقق شود.
وی در پاســخ به این ســوال در روزهای گذشته توسط جمعی از اصلاح 
طلبان بیانیه ۱۱۰ نفره ای تحت روزنه گشــایی منتشــر شد تحلیل شما درباره 
کارکرد این بیانیه چیســت گفت: هرگونه بیانیه، ســخنرانی، تشویق و ترغیب 
همراه با عمل باشد مناسب است. ما یک عملی در دستور کار داریم و آن نقش 
ایجابی و مثبت هر فرد، هر جمع، هر تشــکل برای حضور در انتخابات اســت. 
هرگونه پیشنهادی که این حضور را جدی تر، مؤثرتر و بانشاط تر کند ما استقبال 
می کنیم. ممکن اســت نقدهایی وجود داشته باشد که معتقدیم این نقدها باید 

مورد بررسی قرار بگیرد.

سرویس سیاسی - بوربور گفت: 
لیســتی که توسط جریان های سیاسی 
ارائه می شــود باید مناســب باشد و 
با کمیســیون های مــورد نیاز مجلس 

سازگاری داشته باشد.
حبیــب الله بوربــور دبیــرکل 
جمعیت وفاداران انقلاب اسلامی در 
ارتباط با شرایط انتخاباتی کشور اظهار 
کرد: در طول سال های اخیر و ۴۵ سال 
گذشته فراز و نشیب هایی را در بحث 
انتخابات داشته ایم و به نکته ای اعتقاد 

داریم و آن این اســت که برای جمهوریت نظام باید ســاز و کار مناسبی داشته 
باشــیم. وی ادامه داد: جمهوریت نظام با مدل کنونی به این شــکل خواهد شد 
که هر کســی که با رای مردم انتخاب می شود پس از مدتی احساس می کند که 
مردم هیچ دخالتی در انتخاب او نداشتند و او به شکلی شخصی به این جایگاه 
رسیده است و تصمیمات شخصی می گیرد. در هر جریانی هم باشد پس از آن 
که انتخاب شــد دیگر به آن جریانی که از کنار آن به مجلس راه پیدا کرده است 
کاری ندارد و اقدامات شــخصی انجام می دهد. در صورتی که باید اقدامات در 

چارچوب قانون و مصوبات مجلس باشد.
بوربور افزود: کار به جایی می رســد که رهبر انقلاب به بعضی جریانات 
تذکراتی می دهند. در صورتی که جریانات سیاسی اگر فرد را انتخاب کنند این 
فرد باید پاسخگوی جریان متبوع خود باشد و آن وقت جریان مشخص می کند 
که این برنامه ها باید اجرایی شود و برای آن هم این شاخص ها را داریم و برای 
اجرایی شــدن شاخص ها این افراد وجود دارد. مردم به برنامه ها رای می دهند. 

مردم به دروغ گویی ها و بازی های رسانه های افراد رای نمی دهند.
وی تاکید کرد: رئیس جمهور پیشین می گوید اگر رقیبم رای بیاورد دیوار 
کشی می کند، احمدی نژاد بگم بگم راه می اندازد و مردم هم خوششان می آید 
این افراد انتخاب می شوند. حالا چه کسی از انتخاب این افراد و ضرر رساندن 
آن ها به مملکت می تواند دفاع کند؟ هیچ کس اکنون نمی تواند دفاع کند چرا که 
این افراد با برنامه  و شاخص جریان متبوع خود نیامده اند. شورای نگهبان تایید 

کرده و او منتسب به فلان جریان شده و رای آورده است.
دبیرکل جمعیت وفاداران انقلاب اسلامی افزود: ما برای جمهوریت نظام 
باید یک ساختاری را تعریف کنیم  و جمعی از نخبگان کادرسازی کنند و تعهد 
دهند که اگر رقیب آن ها نیز انتخاب نشــد بتوانند عملکرد او را  نقد کنند. کادر 
ســازی که البته باید با حضور رقیب ها صورت گیرد. وقتی جریان سیاســی در 

انتخاباتی بدون رقیب باشد افتضاح به بار می آید.
وی درباره رویکرد جبهه متبوع خود در انتخابات گفت: در ائتلاف حضور 
داریم و چند سالی است که شرکت کردیم و معتقد هستیم در کشور لیستی که 
توســط جریان های سیاسی ارائه می شود باید  مناسب باشد و با کمیسیون های 
مورد نیاز مجلس ســازگاری داشته باشــد. دبیرکل جمعیت وفاداران انقلاب 
اســلامی اظهار کرد: لیســت های ســال های قبل چه در دوره اصلاحات و چه 
در دوره اصولگرایــان با کمیســیون های تخصصی مجلس  تطابق ندارد. یعنی 
کمیســیون برنامه و بودجه باید دکتری برنامه و بودجه باشد نباید دکتری فقه و 
اصول را در آن مســند بگذاریم؛ و به همین شــکل در کمیسیون های دیگر این 
مورد را مشــاهده کردیم که در کمیسیون های تخصصی افرادی هستند که هیچ 
تخصصی در آن امور ندارند. وی در انتها گفت: من اعتقاد دارم هر جریان سیاسی 
باید یک لیست کلی برای کشور داشته باشد و که متاسفانه اکنون این گونه نیست 
و تا به امروز اگر در ائتلاف شرکت داشتیم و اکنون هم داریم علت آن است که 
آمده ایم کمک کنیم که لیست بیشتری از افراد متخصص و توانمند و بر اساس 

نیاز های کمیسیون های مجلس داشته باشیم.

متکی سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان:

عملکرد مجلس یازدهم قابل دفاع 
نیست

رئیس فراکسیون اصولگرایان خانه احزاب:

هر جریان سیاسی باید یک لیست 
کلی برای کشور داشته باشد

رئیس خانه احزاب:

در کشور ما قدرت در دست حزب نیست

سرویس سیاســی - در فاصله یک هفته مانده 
به انتخابات و تعیین سرنوشــت مجلس دوازدهم این 
بار ســراغ »قدرتعلی حشمتیان« رئیس خانه احزاب و 
نماینده ادوار مجلس رفتیم تا از نظرات او در خصوص 
آخرین تحرکات انتخاباتی جریان های سیاسی کشور و 

فعالیت های خانه احزاب آگاه شویم.
انتخابــات مجلــس دوازدهم جمعــه یازدهم 

اسفندماه برگزار می شود.
باید مردم دعوت به مشارکت کنیم

برآورد شما از انتخابات مجلس دوازدهم 
چگونه است؟

همانطور که خبر دارید در ادوار مختلف مجلس 
از ابتدای انقلاب هر دوره ای با دوره قبل متفاوت بوده 
اســت. برای مثال دوره پنجم مجلس شورای اسلامی 
مشارکت بیشــتری را شاهد بودیم، زیرا احزاب فعال 
بودند و ۷۶ درصد مردم در انتخابات حضور پیدا کردند. 
همچنین در مجلس یازدهم مشارکت کاهش داشت، 
زیرا احزاب مشارکت نداشتند و حدود ۴۰ درصد مردم 

حضور داشتند. 
در ســایر ادوار هم تناسب های مختلفی را شاهد 
بودیم به همین دلیل نیز باید با توجه به مشکلات جامعه 
مردم را راغــب به حضور در انتخابات کنیم. در حال 
حاضر معتقدم هنوز فضای انتخاباتی در کشــور گرم 
نشــده اســت، زیرا هنوز مردم منتظرند شاید شورای 
نگهبان در همین چند روز مانده تا انتخابات افرادی از 
چهره های شاخص را به لیست تایید صلاحیت شده ها 
اضافه کند. در حال حاضر فضا گرم نشــده است و به 
سمت انتخاباتی شدن نرفته است. باید صبر کنیم و ببینیم 

در چند روز آینده اوضاع به چه سمتی خواهد رفت.
اقدام صدا و سیما در راه اندازی ۲۰۰ شبکه 

تلوزیونی مناسب است
ما در کشور موضوعاتی نظیر تورم، کاهش ارزش 
پول ملی کشــورمان را شاهد هستیم که خود مردم در 
حال حاضر به دنبال این هستند که ببینند این مشکلات 

توسط دولت چگونه حل خواهد شد. 
به خصوص مســاله بازنشســتگان نیز مطرح 
است که هنوز حقوقشــان افزایش پیدا نکرده است. 
امیدواریــم که هرچه به جلو میرویم فضای انتخاباتی 
کشــور گرم تر شود. در همایشــی که اخیرا در خانه 
احزاب داشــتیم آقای وزیر کشــور و هریک از ســه 
فراکسیون ها دغدغه های خود را مطرح کردند و تلاش 
 کردیــم تا مــردم را برای حضــور در انتخابات آماده 

کنیم.
اقدامی که صدا و ســیما انجام داده اســت در راه 
اندازی ۲۰۰ شــبکه تلویزیونی مناسب است، زیرا در 
این شــبکه ها نامزد ها تبلیغات خود را انجام می دهند 
و به همین دلیل در مشــارکت مردم در انتخابات موثر 

خواهد بود.
عملکرد دولت و مجلس را خوب ارزیابی 

نمی کنم، زیرا همسو با هم بوده اند
عملکرد دولت و مجلس را چطور ارزیابی 

می کنید؟
 مــن عملکرد دولت و مجلس را خوب ارزیابی 
نمی کنم، زیرا همســو با هم بوده اند. زمانی عملکرد 
این دو نهاد مثبت خواهد بود که از هر ســه فراکسیون 
در مجلس حاضر باشند در حالی که در این مجلس از 
مستقلین و اصلاح طلبان تعداد اندکی در این مجلس 
حاضر بودند. باید توجه ویژه ای داشته باشیم به اینکه در 

مجلس آینده تمامی جریانات حاضر باشند.
به نظر شــما آرایش مجلــس دوازدهم 

چگونه خواهد بود؟
حشــمتیان: آرایش مجلــس دوازدهم در حال 
حاضر مشــخص نیســت، زیرا اصولگرایان هنوز به 
لیست واحد نرسیده اند؛ چهره های شاخص مستقلین 
و اعتدالگرایان هم تایید صلاحیت نشــده است و به 
دنبال این هستند که فقط در انتخابات حاضر باشند تا 
بــه تکلیف خود عمل کنند. از اصلاح طلبان هم افراد 
زیادی تایید نشده اند؛ بنابراین آرایش مجلس دوازدهم 

هنوز واضح نیست.  
مهمترین دغدغــه مجلس بعدی باید چه 

باشد؟
مجلس آینده باید به معیشت مردم، به مشکلات 

جوانان، مشکلات بیکاری و بازنشستگان توجه کند.
 احزاب ضربه گیر نظام هستند

وضعیت احزاب در کشورمان را چگونه 
ارزیابی می کنید؟

در دولت اصلاحات ۲۵۶ حزب مجوز گرفتند، 
در آن دوره مــن نماینــده مجلس بــودم که ۱۲۷ نفر 
اصولگرا در مجلس حاضر بودند که به عنوان فراکسیون 

حزب الله در مجلس فعال بودند.
جریان مستقلین از مجلس پنجم شکل گرفت. در 
سال ۱۳۸۰ خانه احزاب شکل گرفت و بعد از آن هم با 
۱۴ نفر موسس شکل گرفت. قانون احزاب می گوید 
که احزاب ملی ۳۰۰ نفر و در یک ســوم استان ها باید 
دفتر نمایندگی داشــته باشند. احزاب استانی هم ۲۰۰ 
نفر باید باشــد و در یک سوم استان ها باید نمایندگی 
داشته باشد. درحال حاضر ۱۰۳ حزب در کشور فعال 
هســتند. ۷۳ حزب ملی و ۳۰ حزب استانی که در ۲۰ 
جبهه تعریف می شوند که در تعدادی از جبهه ها اعلام 
کردند لیست خواهند داد و تعدادی هم اعلام کردند که 
لیست نخواهند داد.در حال حاضر معتقدیم که دولت 
باید به احزاب توجه کند. اخیرا در ســفری که به چین 
رفتم شاهد بودیم که قدرت دست حزب کمونیست 
اســت درحالی که در کشور ما قدرت در دست حزب 
نیست و مســئولان مملکت ما متوجه حزب نیستند. 

احزاب ضربه گیر نظام هستند.
 سه جریان می توانند به سه حزب قوی در 

کشور تبدیل شوند

قبول دارید که هیچ کشوری اینقدر حزب 
ندارد و بسیاری از این احزاب کاغذی هستند؟

همه هم معتقدند که تعداد احزاب در کشــور ما 
زیاد اســت به همین دلیل نیز تعــدادی از این احزاب 
را در قالــب جبهه ها تعریف کرده ایم و در حال حاضر 
۱۰۳ حزب ۲۰ جبهه شده اند.در کشور های دیگر هم 
احزاب وجود دارد، اما احزاب فعال ندارند. برای مثال 
در چیــن ۹ حزب فعال وجود دارد، ولی صرفا حزب 
کمونیســت آن فعال است و سایر احزاب دیگر کمتر 
فعال هستند. یا در آلمان حزب سبز فعال است. احزابی 
که هم فکر هستند باید به هم نزدیک شوند و جبهه ها 

فعالیت خود را آغاز کنند.
امــام به حزب اعتقاد داشــتند و از همین رو نیز 
برای تاسیس حزب جمهوری اسلامی ۵ میلیون تومان 

کمک کردند.
برنامه ای برای کاهش احزاب کمرنگ در 

کشور دارید؟
بله، برنامه داریم تا دوستان هم فکر دور هم جمع 
شوند و به سمت این برویم تا احزاب بزرگتری تشکیل 
دهیم. معتقدم که سه جریان می توانند سه حزب قوی 
در کشــور شوند. اما در حال حاضر ۱۴۰ حزب دارای 
مجوز داریم که از این تعداد ۱۰۳ حزب مجمع عمومی 
تشکیل داده اند و وزارت کشور به ما اعلام کرده است 

که این احزاب می توانند برای انتخابات لیست دهند.
از صندوق ها قهر نکردیم

وضعیــت درونــی اصــاح طلبان و 
اصولگرایان را چطور ارزیابی می کنید؟

در همه جریانات اختلافاتی وجود دارد. در بین 
اصولگرایان جبهه پایداری و شورای ائتلاف و شورای 
وحدت هنوز به جمع بندی نرسیده اند در اصلاحات 
هم کارگزاران و اعتدال و توســعه می خواهند لیست 
دهند در شهرســتان ها و برخــی دیگر می گویند که 
نمی خواهند لیســت دهند. من به عنوان رئیس جبهه 
مستقلین و اعتدالگرایان می گویم که در تهران هنوز به 
این جمع بندی نرســیده ایم که در تهران لیست دهیم، 

اما از صندوق ها قهر نکردیم. 
اگرچه در درون خود جریانات با هم اختلافات 
وجود دارد، اما مهم این است که همه برای این کشور 
دل می سوزانیم و همه با هم هستیم کمااینکه در دوران 
دفاع مقدس کل احزاب و جریانات با هم از کشور دفاع 
کردیم اسلحه برای کشورمان بزرگترین سرمایه نبودند 
بلکه مردم سرمایه بودند یعنی مردم اسلحه را نگه می 
داشتند نه اینکه اسلحه مردم را؛ در جنگ غزه نیز همه 

معتقدند که رژیم صهیونیستی باید محکوم شود.  
در حال حاضر چه کســی رهبری جریان 
اصاحــات را عهده دار اســت؟ رئیس دولت 

اصاحات؟
در جریان اصلاحا ت نظر رئیس دولت اصلاحات 
مورد قبول همه هســت، اما شاهدیم که ۱۱۰ نفر بیانیه 
دیگری دادند، اما هیچ کس نظر وی را رد نکرده است.
جبهه پایداری با احمدی نژاد ارتباط دارد 
نظرتان دربــاره رد صاحیت روحانی 

چیست؟
 حسن روحانی هشت سال رئیس جمهور کشور 
بوده است و دســتکم باید دلایل رد صلاحیتش را به 

وی بگویند.
از احمدی نژاد خبری دارید؟

خود احمدی نژاد در فضای مجازی حرف هایی 
می زند، اما مهم این است که جبهه پایداری با احمدی 
نــژاد ارتبــاط دارد و یکی از اختلافــات هم در میان 
اصولگرایان همین جبهه پایداری اســت که هنوز به 

لیست واحد نرسیدند.
از آقای لاریجانی چطور؟

جریانات حامی لاریجانی به سمت اصلاح طلبان 
و اصولگرایان معتدل هستند.

اگر نکته پایانی دارید بفرمایید.
از اول انقــلاب هرچه جلــو آمدیم جمهوریت 
نظام کمرنگ تر و اسلامیت نظام پررنگ تر شده است 
تا جایی که در موضوع حجاب این مشــکلات فعلی 
ایجاد شــد. من باورم این است که باید جمهوریت را 
تقویت کنیم و طبق فرمایش امام )ره( این دو کلمه باید 

باهم پیش روند.

رئیس خانه احزاب درباره انتخابات مجلس دوازدهم نکاتی را بیان کرد.

 

سرویس سیاسی - در حالی که وزیر ارتباطات 
حتی از موضوعات روز کشور در حوزه ارتباطات 
نیز اطلاعی ندارد اما می گوید در وزارت ارتباطات 
حضور دارند که اختلالی به وجود نیاید؛ آن هم در 
شــرایطی که از زمــان ورود وی به این وزارتخانه 

اختلال دست از سر مردم بر نمی دارد!
در حالی که عیسی  زارع پور، وزیر ارتباطات 
یکی از اعضای شورای عالی فضای مجازی است، 
می گوید که موضوع جرم بودن فیلترشــکن ها در 
مصوبه شــورای عالی فضای مجازی را از صدا و 

سیما شنیده است!
 مصوبه اخیر شــورای عالی فضای مجازی 
نکات بسیاری در خود داشت که با واکنش گسترده 
کارشناسان و فعالان اینترنت مواجه شد اما در این 
میــان نکته ای که بیش از همه جلب توجه می کند 
شــانه خالی کردن دوباره شخص وزیر ارتباطات 
از زیر بار مسئولیت و حواله دادن ماجرا به دیگران 

است.
 عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در حاشیه جلســه هیات دولت درباره 
اعلام جرم نسبت به استفاده از فیلترشکن ها، گفت: 

این موضوع را از طریق صدا و سیما شنیده ام و هنوز 
به صورت رسمی به ما ابلاغ نشده است.

 اینکه وزیر ارتباطات از چنین موضوع مهمی 
بی خبر مانده اســت به خودی خود جای تعجب 
دارد و موضوع وقتی عجیب تر می شــود که بدانیم 
وزیر ارتباطات یکی از اعضای حقوقی شــورای 

عالی فضای مجازی است.
 چطور یکی از اعضای شــورای عالی فضای 
مجازی از محتــوای چنین مصوبه مهمی بی خبر 
است و از طریق رسانه های از آن باخبر شده است؟
وزیر ارتباطات بارها در واکنش به اتفاقاتی که 
در حوزه ارتباطات در کشور رخ می دهد نیز همواره 

مسئولیتی نمی پذیرد و اظهار بی اطلاعی می کند. 
وزیر ارتباطات حتی زمانی که درخواست هایی 
مبنی بر ارائه گزارش های دقیق از ضرر فیلترینگ به 
اقتصاد کشور منتشر می شود می گوید در این مورد 
ارزیابی صورت نگرفته است تا بتوانیم آمار دقیقی 
در ایــن خصوص اعلام کنیم. عیســی زارع پور 
حتی در واکنش به گردش مالی بالای بازار ســیاه 
فیلترینگ تنهــا از قوه قضائیه و »هیأت نظارت بر 
رفتار نمایندگان« درخواســت کرده بود تا ادعای 

فیلترشــکن فروشی را بررسی کنند تا معلوم شود 
چه کسانی پشت مافیای فیلترشکن فروشی پنهان 
می شــوند؛ در حال حاضــر نزدیک به ۳ ماه از این 
درخواست می گذرد و کماکان مردم و انجمن هیچ 

پاسخی در این خصوص دریافت نکرده اند. 
در حالی که وزیر ارتباطات حتی از موضوعات 
روز کشور در حوزه ارتباطات نیز اطلاعی ندارد اما 
می گویــد در وزارت ارتباطــات حضور دارند که 
اختلالی به وجود نیاید؛ آن هم در شــرایطی که از 
زمان ورود وی به این وزارتخانه اختلال دســت از 
ســر مردم بر نمی دارد!  پیشتر در گزارش »نه مردم 
و نــه انجمن ها و نه حتــی دولت؛ وزیر ارتباطات 
به هیچکس جواب پــس نمی دهد« به این ماجرا 

پرداخته ایم.
 مســلما چیزی چون مصوبه اخیر شــورای 
عالی فضای مجازی تاثیر زیادی بر کیفیت و شیوه 
استفاده از اینترنت می گذارد. جدای از آن بحث های 
بسیاری درباره مشکلات آن به میان آمده و بی پاسخ 
مانده است. آیا وزیر ارتباطات حتی در حد اطلاع 
نیز از این مصوبه بی خبر مانده است که باید ماجرا 

را از صدا و سیما بشنود؟

چرا وزیر ارتباطات را در جریان نمی گذارند؟

شوخی تلخ و فاجعه وزیر ارتباطات با مردم؛ خبر نداشت از رسانه شنید!

در حال حاضر معتقدم هنوز فضای انتخاباتی در کشــور گرم نشــده اســت، زیرا 
هنوز مردم منتظرند شــاید شــورای نگهبان در همین چنــد روز مانده تا انتخابات 
افــرادی از چهره های شــاخص را به لیســت تایید صاحیت شــده ها اضافه کند. 
در حال حاضر فضا گرم نشــده اســت و به ســمت انتخاباتی شــدن نرفته اســت. 
بایــد صبر کنیــم و ببینیم در چنــد روز آینده اوضاع به چه ســمتی خواهد رفت.
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